
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 23.11.2022 roku. 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzednich posiedzeń komisji. 
6. Omówienie projektu budżetu Gminy Suchy Las na rok 2023.  
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Z-ca Przewodniczącego R. Rozwadowski otworzył posiedzenie Komisji, powitał członków Komisji, gości 
oraz stwierdził prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 
zatwierdzony jednomyślnie.  
 
Ad. 5. 

Protokół z dnia 26.10.2022 roku został przyjęty jednomyślne. 

Ad. 6. 

Referat Bezpieczeństwa A. Karpowicz szczegółowo omówił sprawy wynikające z ustawy, dotyczące 
zakresu działalności referatu bezpieczeństwa. Są to przede wszystkim zagadnienia związane z 
zarządzaniem kryzysowym, obroną cywilną, sprawy obronne oraz nadzór nad ochroną 
przeciwpożarową. Sprawy bieżące, to m. in: 

• przyjmowanie wniosków o świadczenie pieniężne za zapewnienie zakwaterowania i 
wyżywienia obywatelom Ukrainy przybywającym na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej w 
związku z działaniami wojennymi, wynika to z wydłużenia z 60 do 120 dni okresu, za który 
przysługuje świadczenie 40 zł, 

• organizacja dystrybucji tabletek jodku potasu na wypadek skażenia, 

• współpraca z 4 jednostkami OSP na terenie gminy. 

RB A. Karpowicz zwrócił uwagę na to, że jeśli chodzi o finansowanie i utrzymanie jednostek OSP, to 
rzecz, którą bardzo wyraźnie widać po ostatnim roku funkcjonowania, to bardzo duży wzrost kosztów 
utrzymania pod względem infrastruktury technicznej. Wzrosły również koszty utrzymania sprzętu 
(certyfikacja, konserwacja, przeglądy). Wyraźny jest również wzrost cen paliwa.  

Wnioski do budżetu, to m. in. wniosek OSP Suchy Las o dofinansowanie w kwocie 500 tys. zł 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego w miejsce samochodu średniego z 2006 roku. Jest 
przewidziane dofinansowanie z dotacji centralnych i jest szansa na pieniądze z Wojewódzkiego lub z 
Krajowego Funduszu Ochrony Środowiska oraz z funduszu Komendanta Głównego Państwowej Straży 
Pożarnej. 

Radna A. Ankiewicz wspomniała, że na budynku OSP Suchy Las zainstalowano panele fotowoltaiczne, 
co powinno spowodować spadek kosztów utrzymania i zapytała, czy zrobiono audyt pod względem 
oszczędności w oświetleniu? W remizie oświetlenie nie jest ledowe. Radna zasugerowała, aby się 
temu przyjrzeć we wszystkich budynkach OSP. RB A. Karpowicz kontynuując rozmowę o 
oszczędnościach, poinformował członków komisji, że poprosił wszystkie jednostki o zwiększone 
nadzorowanie mediów.  



Radna J. Radzięda analizując wnioski dotyczące zakupu sprzętu poinformowała, że decyzja jest 
pozytywna, ale zakres zakupu należy do zadań referatu RB i zapytała, czy referat ma zabudżetowaną 
wystarczającą ilość środków? RB A. Karpowicz odpowiedział, że jeśli chodzi o bieżące utrzymanie, to 
zakup odbędzie się z budżetu bieżącego. Radna zapytała o kwestię ekwiwalentu. Wniosek był na 120 
tys. zł, a w budżecie jest 100 tys. zł. RB A. Karpowicz odpowiedział, że jest to kwestia losowa – 
wystarczy lub nie wystarczy. W roku poprzednim było 50 tys. zł i zostało na koniec roku 200 zł., tak 

więc środków• powinno wystarczyć. Radna zapytała o wniosek na temat którego nie ma decyzji, a 
dotyczący on opłaty z tytułu usług telekomunikacyjnych na kwotę 6 tys. zł. RB A. Karpowicz 
odpowiedział, że decyzję w tej kwestii podejmuje wójt i pani skarbnik. Wniosek musi być 
uwzględniony, ponieważ dotyczy łączności OSP.  

Członkowie komisji omówili projekt budżetu Gminy Suchy Las na rok 2023.  

Radna A. Ankiewicz wyraziła chęć powrotu do tematu wykonania oświetlenia dojścia od skrzyżowania 
Obornicka/Sobocka w Złotkowie do peronu. Projekt jest gotowy. Radna złożyła wniosek o 
wybudowanie omówionego oświetlenia.  

Radny R. Banaszak zaznaczył, że czas składania wniosków był we wrześniu. 

Radny G. Słowiński dodał, że warto byłoby doświetlić również ten teren z drugiej strony od Złotnik 
Osiedla  - ul. Kochanowskiego. Radna A. Ankiewicz poinformowała, że mogą to być dwa wnioski - 
drugi o zaprojektowanie oświetlenia od ul. Kochanowskiego do peronu. Wniosek na kwotę 40 tys. zł. 
Radny G. Słowiński zasugerował, aby sprawdzić to z docelowym park and ride, który ma być 
zlokalizowany w omawianym rejonie.  

Wniosek o budowę oświetlenia zgodnie z projektem w Złotkowie od skrzyżowania ul. 
Sobocka/Obornicka do peronu został przyjęty 5 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Jeśli chodzi o drugi wniosek, to radna A. Ankiewicz odpowiedziała, że został on zgłoszony przez G. 
Słowińskiego. Na tę informację radny G. Słowiński zareagował stwierdzeniem, że nie będzie zgłaszał 
wniosku, dopóki nie uzgodni tej sprawy z mieszkańcami. Jednoosobowo nie będzie decydował za 
ludzi, którzy mieszkają w omawianym rejonie. Na zebraniu mieszkańców nikt nie zgłaszał chęci 
doświetlania omawianego odcinka.  

Radna J. Radzięda w temacie realizacji Programu Czyste Powietrze zapytała, czy zostało to w całości 
przekazane do spółki LARG? Radni zasugerowali, aby pytanie zadać ROŚ W. Orczewskiemu. Radna 
zapytała o zadanie dotyczące utrzymania oświetlenia gminnego, ponieważ pojawia się ono dwa razy 
w projekcie budżetu. Radni zasugerowali, aby pytanie zadać RK J. Radomskiej. Radna J. Radzięda 
wymieniła kolejne zadanie, które pojawia się dwa razy w projekcie: opracowywanie projektów opinii 
ocen oddziaływania na środowisko i inne związane z ochroną środowiska i zapytała dlaczego to 
zadanie jest rozbite. Z-ca przewodniczącego R. Rozwadowski poinformował członków komisji, że 
zapyta pracowników odpowiednich referatów o wymienione zadania i uzyskane informacje przekaże 
radnym drogą mailową.   

Z-ca przewodniczącego R. Rozwadowski złożył wniosek w imieniu klubu radnych dotyczący 
kursowania autobusu linii 901. Wniosek o zmianę trasy. Zmiana polegałaby na tym, że autobus jadąc 
od strony Osiedla Grzybowego ulicą Powstańców Wielkopolskich skręca w ulicę Borówkową i w ulicę 
Szkółkarską (aby dowoził ludzi bliżej cmentarza) i dalej jedzie ulicą Poziomkową. Zmiana wiązałaby się 
również ze zlokalizowaniem przystanku w okolicach placu Zająca Poziomki, w zamian za przystanek 
przy Osiedlu Jagodowym. Na pytanie o dostosowanie ulicy Szkółkarskiej do przejazdu autobusu i o 
koszt zamiany trasy, z-ca przewodniczącego odpowiedział, że nie ma na ten temat informacji.  

Radny R. Banaszak powtórzył, że czas składania wniosków był we wrześniu, ponieważ osoby 
kompetentne robią wyliczenia i opiniują zgłoszone wnioski, przedstawiają i radni wówczas dysponują 
czymkolwiek. Teraz omijając procedurę składania wniosków do budżetu nie wiadomo jakie są koszty 



tych wniosków, a deficyt i tak jest już ogromny. Radna J. Radzieda dodała, że nie po to „pocięto” cały 
rozkład jazdy i zlikwidowano kilkanaście kursów, żeby teraz tworzyć koszty związane ze zmianą trasy i 
dowozić seniorów na cmentarz raz do roku na Wszystkich Świętych. Radna A. Ankiewicz wyraziła 
obawę, że zmiana trasy linii 901 może kolidować z projektowaną ulicą Poziomkową ze ścieżką 
rowerową. Radny G. Słowiński oznajmił, że nie dramatyzowałby tak ze Świętem Zmarłych i 
sugerowaniem, że dojazd do cmentarza będzie wykorzystywany masowo. Radny R. Banaszak 
zasugerował, aby przed 1 listopada złożyć wniosek o uruchomienie komunikacji dodatkowej. Radny Z. 
Hącia wyraził opinię, że nie może zgodzić się z tym, że seniorzy przychodzą raz, dwa razy w roku na 
cmentarz. Oni przychodzą na cmentarz często, aby odwiedzić swoich bliskich i nie można seniorów 
pod tym kątem dyskryminować. Z-ca przewodniczącego R. Rozwadowski podsumował temat 
stwierdzając, że złoży ewentualnie wniosek wówczas, kiedy pozna koszty proponowanej zmiany 
kursu autobusu. 

Radna A. Ankiewicz zgłosiła wniosek bez kosztowy polegający na tym, aby Referat Komunalny 
wystąpił do ZDM o organizację przystanku przy Osiedlu Pod Gwiazdami na ul. Meteorytowej.  

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie 4 głosami za (brak informacji o głosach wstrzymujących i 
głosach przeciw).  

Ad. 7 - 8. 

Radny z. Hącia zapytał, czy członkowie komisji mają wiedzę w temacie dotyczącym zaopatrzenia 
mieszkańców w opał. Radni odpowiedzieli, że sprawa już się toczy, a wnioski o dofinansowanie już 
zostały złożone przez mieszkańców. Węgiel będzie wówczas, kiedy wojewoda przekaże środki na ten 
cel.  

Radny G. Słowiński zaproponował, aby komisja zajęła się wydawanymi przez urząd bez opanowania 
pozwoleniami na wjazd samochodów ciężkich na tereny osiedli i wsi. Podstawą wniosku radnego jest 
to, co dzieje się na ul. Prostej w Złotnikach. Nowo wybudowana ulica i infrastruktura jest notorycznie 
niszczona przez samochody Solar Projekt. Na ulicy Wrzosowej w Złotnikach jest podobnie. Chodzi 
przede wszystkim o zweryfikowanie tego, kto i na jakiej podstawie otrzymał ww. pozwolenia. 

Radny G. Słowiński zasugerował, aby komisja zajęła się również tym, co robi lub czego nie robi straż 
gminna w obrębie budów. Nie reaguje na zgłoszenia mieszkańców i nadinterpretuje przepisy na 
podstawie których działa w odpowiedzi na telefoniczne zgłoszenia problemów przez mieszkańców. 
Radny dodał, że mówi się głośno o celowości utrzymywania straży gminnej w związku z tym co się w 
niej działo, dzieje i prawdopodobnie będzie się działo. 

Radny J. Dudkiewicz potwierdził wskazane problemy związane z samochodami ciężkimi i ze strażą 
gminną.  

Z-ca przewodniczącego R. Rozwadowski poinformował członków komisji, że na kolejne posiedzenie 
komisji zaprosi przedstawiciela straży gminnej i wszystkich potrzebnych pracowników do omówienia 
projektu budżetu.   

Radny G. Słowiński zapytał, czy coś dzieje się w temacie przebudowy skrzyżowania 
Złotnicka/Obornicka/Czołgowa w Złotnikach? Komisja powinna zająć się tym tematem, zanim dojdzie 
do tragedii ludzi, którzy wyjeżdżają ze Złotnickiej w prawo w ulicę Obornicką. Zaraz coś się wydarzy 
na przejściu dla pieszych. Należy się również zastanowić nad tym, jak zobligować właściciela Leroy 
Merlin, aby w końcu zrealizował mpzp i wraz z przebudową skrzyżowania wykonał swój własny 
wyjazd na ulicę Obornicką. Wyjazd na ulicę Złotnicką powinien być zamknięty.  

Radny J. Dudkiewicz zaznaczył, że zaraz zostanie oddany do użytku sklep Netto, z którego wyjazd 
będzie od ul. Czołgowej w Złotnikach. Z informacji zdobytych przez radnego wynika, że nie 
poczyniono żadnych ruchów jeśli chodzi o modyfikację organizacji ruchu. Jest to kardynalny błąd w 
tej sprawie.  



Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:        Z-ca Przewodniczącego: 

Justyna Krawczyk       Robert Rozwadowski 


